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Dobrovolníky počítají na stovky
ADRA z Frýdku-Místku
začala nově doučovat děti
v sociálně vyloučené lokalitě

FRÝDEK-MÍSTEK – Od vypra-
vování kamionů s humanitár-
ní pomocí do zemí sužovaných 
válkami a pohromami urazila 
ADRA z Frýdku-Místku obrov-
ský kus cesty. Deset let oslavi-
lo totiž její Dobrovolnické cen-
trum založené hrstkou nad-
šenců jako první svého druhu 
v Česku. Nyní počítá své dob-
rovolníky na stovky a řadí se 
k nim také nový vedoucí zdejší 
pobočky Stanislav Staněk (50).

Dobrovolník, kdo to pro vás je?
Člověk, který nemyslí jen 
na sebe, ale i na toho druhé-
ho. Na lidi, kteří někoho a něčí 
pomoc potřebují. Dobrovolníci 
sdružení ADRA jsou lidé napl-
ňující smysluplně čas těm, kte-
ří si ho neumí anebo nemohou 
zorganizovat sami. Ať muži či 
ženy, studenti nebo podnika-
telé, umí dát svůj čas a srdce 

klientům domovů seniorů, sta-
cionářů, ústavů, pacientům 
v nemocnicích nebo dětem 
v dětských domovech.

Kdy jste se k nim začal počítat?
V době, kdy jsem žil v Praze. 
Poznal jsem tehdejšího ředite-
le ADRA Rudolfa Reitze, a pak 
se jaksi logicky objevil v řa-
dách pomocníků při povodních. 
Koordinoval jsem dobrovolní-
ky také po přestěhování zpět 
do Českého Těšína, kde jsem teh-
dy bydlel. A opět to byly povodně. 
Ale také koordinace dobrovolní-
ků v nemocnici či v Centru so-
ciálních služeb u seniorů. A ne-
dávno jsem nahradil Michala 
Čančíka v ADRA Frýdek-Místek.

Kde působíte, a s kolika lidmi?
Od roku 2004 frýdecko-mís-
tecká pobočka organizovala 
na 1700 dobrovolníků. Vloni 
jsme spolupracovali se 470 dob-
rovolníky. Dobrovolnictví se zá-
sluhou mého předchůdce rozší-
řilo tak, že pobočky nyní fun-
gují už šestým rokem v Ostravě 
a druhým v Havířově, kde pů-
sobí i hornický dobrovol-
ník Michael Kálmán z šachty 
Darkov. Naše spádová oblast 
jsou teď okresy Frýdek-Místek 
a Nový Jičín, kde pomáháme asi 
v pětadvaceti zařízeních.

Samozřejmě činnost rozvíjíte...
Ano, nejnovější aktivitou je do-
učování dětí ze sociálně vylou-
čené lokality. Do učebny, kte-
rou nám k tomu poskytlo měs-
to v ulici Sokolská ve Frýdku-
-Místku, zájemci docházejí. 
Zatím se to rozjíždí a je to cel-
kem mazec, máme plno. Na frý-
deckém gymnáziu se přihlási-
lo asi šedesát dobrovolníků, ti 
se dětem věnují vždy v ponděl-
ky a čtvrtky. Sám se také tomu-
to doučování věnuji a baví mě to. 
Děti nejsou hloupé, jen jim chy-
bí vzory.

Nadace OKD, havířina a vy?
Nelze spolupracovat se sdru-
žením ADRA v tomto regio-
nu a nezaznamenat aktivi-
ty Nadace OKD! Poznal jsem 
ji před čtyřmi lety v Českém 
Těšíně, kdy se pořádal Den 
sociálních služeb, byla tam 
její loga. Dobrovolnické cent-
rum se také těší její podpoře 
a my jsme za to velmi vděč-
ni. A hornictví? Bratr teh-
dy dělal důlního elektrikáře 
na Armádě a já se jím chtěl 
stát také, ale nakonec jsem se 
vyučil tiskařem.

Radek Lukša

PODPORU ŽÁDÁ 464 PROJEKTŮ
OSTRAVA – Na grantovou 
výzvu Nadace OKD pro rok 2014 
defi nitivně uzavřenou v pátek 
14. února reagovalo celkem 
464 neziskovek. Nejvíc žadatelů 
poslalo projekty – jako obvykle – 
do programu Pro zdraví, nejméně 
pak do specifi ckého programu 
Pro Evropu, umožňujícího vypra-
covat podklady pro získání dotací 
z „unijních“ fondů.

„Administrátoři potvrdili, že 
počet žádostí proti loňsku po-
klesl zhruba o šedesát procent. 
Ne, že by nebyl o naše granty 
zájem. Tuto situaci způsobilo 

omezení podpory pouze na hor-
nické okresy Karviná, Frýdek-
-Místek a Ostrava,“ informoval 
ředitel těžařské nadace Martin 
Olša s tím, že projekty k podpo-
ře vybere odborná komise do 
22. dubna. uzi

JUDISTÉ ZVOU DO SVÝCH ŘAD
Partnerství s NOKD

je ve všech směrech

přínosné, pochvalují

si v MSK Judo Karviná

KARVINÁ – Valentýnský únorový 
turnaj pro benjamínky organizo-
vaný MSK Judo Karviná měl sice 
slušnou návštěvnost bezmála de-
víti desítek dětí, nicméně zástupci 
klubu fungujícího při Krajském 
středisku volného času Juventus 
a podporovaného ze Srdcovky 
Nadace OKD se netají daleko 
většími ambicemi. Na tatami by 
mělo nastoupit při Velikonočním 
turnaji kolem tří set judistů!

„O zlatou katanu se bude 
v sobotu 12. dubna bojovat 
už po pětadvacáté,“ upozornil 
někdejší zaměstnanec Dolu 
9. květen a zakladatel MSK Judo 
Karviná Petr Rabas s tím, že kate-
gorie budou rozděleny od nej-
menších dětí až po osmnáctileté 
„bojovníky“. Judisté myslící to 
s tímto sportem vážně pak vyrazí 
v létě na soustředění do Jeseníků, 
které zařídil trenér Miroslav 
Tamáš díky minigrantu NOKD.

„Vzhledem k tomu, že pořád 
provádíme nábor, má vaše dítě 
šanci zúčastnit se už minimálně 
Velikonočního turnaje, který 
vzhledem k plánované kapacitě 
bude probíhat ve dvou halách,“ 
přiblížili judisté ze šachty a upo-
zornili, že trénují na ZŠ Prameny 
v Ráji. A to v pondělky a středy 
od 16.30 a v pátky od 17 
hodin. Více na webech http://
judokarvina.svet-stranek.czv 
a https://www.facebook.com/
MSKJUDOKARVINA.

 uzi

Stanislav Staněk s dortem k 10. narozeninám DCFM.

FO
TO

: A
DR

A 
Fr

ýd
ek

-M
ís

te
k

FO
TO

: M
SK

 Ju
do

 K
ar

vin
á

ADRA Frýdek-Místek se nově věnuje i doučování dětí.
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ŽÁDOSTI PODLE SPECIFIKACÍ

• 201 v programu Pro zdraví
•  183 v programu Pro radost
•  71 v programu 

Pro budoucnost
• 9 v programu Pro Evropu

Valentýnský turnaj v judu.


